

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Bach, Franz I.**

Born in 1885, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, editor of the Baku German newspaper .. Lived: City Baku.

Arrested on 20 November 1936

Verdict: A special panel of the Supreme Court of ASSR NP 28 April 1938, the EFA.: For a / c campaigning.

Sentence: 8 years. Rehabilitated September 7, 1956 decree of the Presidium of the Supreme Court of the RSFSR of

### **Bach, Joseph I.**

Born in 1897, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, farmer.

Arrested on August 6, 1937

Sentence: Three for the NKVD ASSR NP 28 October 1937, the EFA.: For a / c agitation, sabotage, and participation in K / P group.

Verdict: DEATH PENALTY was shot on Nov. 1, 1937 Place of burial-Engels. Rehabilitated August 7, 1959 decree of the Presidium of the Saratov regional court

### **Bach, Katherine**

Born 1902, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Kraf; residents: ASSR of the Volga Germans, pp. Frank.

Arrested on October 2, 1936

Verdict: spetskollegiya Supreme Court of ASSR NP 28 April 1938, the EFA.: For a / c campaigning.

Sentence: 6 years. Rehabilitated September 7, 1956 decree of the Presidium of the Supreme Court of the RSFSR of

### **Bach, Anton**

Born in 1914, ASSR of the Volga Germans, Mariental pp. Graf, a German, 12 th detachment IvdellLaga NKVD mobilized. Lived: Sverdlovsk Oblast., Ivdelsky Kanton, P. Vijay.

Arrested on August 11, 1945

Sentence: March 21, 1946

Sentence: 5 years of labour camp

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Bader, Ivan**

Born in 1927, s.Graf Mariental ASSR of the Volga Germans Germans / Repts, German; Lived: s.Kraft Mariental rn B / USDA Germans / Repts.

Sentence: September 12, 1941

Verdict: special settlements - Samarovsky district of the Tyumen region, SALT.06/01/1956

Rehabilitated May 3, 1994 CI Internal Affairs of the Tyumen region.

### **Brandt, Franz**

Born in 1915, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, German, and State Farm Fire № 4. Badaeva 2 nd Lensvinovodtresta NKPP USSR (Art. Shushary, Leningrad October. Well. Etc.), Leningrad Lived: at work ..

Arrested on 26 February 1937

Verdict: The Commission of the NKVD and the Soviet Union prosecutors on Oct. 29, 1937, OBV. :58-2-10-11 Code of the RSFSR.

He was shot on Nov. 5, 1937

### **Brandt, Anna**

Born 1931, the Saratov region., Mariental Kanton, Graf, German, b / n; Residence: Saratov region., Mariental rn, Earl.

Verdict:., A person of German nationality.

Verdict: special settlements - Aldan Kanton YASSR, Tr. "Aldanslyuda rehabilitate 28 March 1995 Ministry of Internal Affairs of the Republic of Sakha (Yakutia)

### **Wagner, Maria**

Born 1917, C Kraf Marienshtalskogo district ex / ASSR of the Volga Germans, a German, lived: Ternovskii rn former / ASSR of the Volga Germans.

Sentence: September 12, 1941

Verdict: special settlements - Samarovsky district of the Tyumen region, SALT.06/01/1956

Rehabilitated September 29, 1999 IC police department of the Tyumen region.

### **Wagner, Lily**

Born 1931, C Graf Marienshtal / ASSR of the Volga Germans, a German, lived: The Graf Marienshtalskogo district ex / ASSR of the Volga Germans.

Sentence: September 28, 1941

Verdict: special settlements - Tyumen region, SALT. 01/14/1956 Rehabilitated January 22, 1996 IC police Tyumen region.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Wagner, Ivan**

Born in 1905, the Saratov region., Pp. Graf, farmer. Lived: Saratov region., Pp. Graf.

Verdict: In 1941, the EFA.: Based on ethnicity.

Verdict: evicted early on in Novosibirsk, and in 1943 - in the Ulyanovsk region, where up to 05.13.1945 years was used to physical labor and was under the supervision of the commandant of various special settlements.

### **Wagner, Ivan Baltazarovich**

Born in 1921, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, soldier, soldier 509 working stroyshkoly. Lived: Udmurtia, Glazov.

Arrested on April 22, 1942

Verdict: NKVD September 26, 1942, OBV.: Participation in the A / C organization and sabotage.

Sentence: 10 years. Rehabilitated 15 September 1989 the Military Prosecutor's Office of planting.

### **Wagner, Ivan**

Born in 1936, pp. Graf Marientalskogo district of the Saratov region., A German;

Verdict: In 1941, the EFA.: On the basis of Resolution SNK and CPSU (B) from 12/09/1941.

Verdict: evicted by family members to banishment Tommotsky rn Yakutia. In 1953 at the age of 16 was taken on acGraf of special settlements. Released from banishment in 1955 went to the Novosibirsk region. Rehabilitated 15 April 1997 Ministry of Internal Affairs of the Republic of Sakha (Yakutia)

### **Wagner, Elizabeth**

Born 1887, C Kraf Marientalskogo district ex / ASSR of the Volga Germans, a German, lived: Ternovskii rn former / ASSR of the Volga Germans.

Sentence: September 12, 1941

Verdict: special settlements - Samarovsky district of the Tyumen region, SALT.06/01/1956

Rehabilitated September 29, 1999 IC police department of the Tyumen region.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Wagner, Balthasar I.**

Born in 1892, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, peasants worked .. Lived: ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp.Graf.

Arrested on August 3, 1937

Verdict: NKVD ASSR NP 28 October 1937, the EFA.: Participation in the counter-revolutionary group.

Verdict: DEATH PENALTY was shot on Nov. 1, 1937 Place of burial-Engels. Rehabilitated July 6, 1960 the Saratov regional court.

### **Wagner, Alexander**

Born in 1886, ASSR of the Volga Germans, Mariental Kanton (Canton), pp. Graf, a carpenter .Lived: ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf.

Arrested on March 30, 1938

Verdict: OS when the NKVD August 5, 1938, OBV.: For a / c campaigning.

Sentence: 8 years in prison rehabilitated April 27, 1970 decree of the Presidium of the Saratov regional court

### **Wagner ,Agatha**

born 1904, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, history teacher junior high school .. Lived: ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Lui.

Arrested on 20 November 1936

Verdict: Spetskollegiya Supreme Court April 28, 1938, OBV.: For holding counterevolutionary compaining.

Sentence: 4 years in prison. Rehabilitated September 7, 1956 the Supreme Court of the RSFSR.

### **Duck Gottfried I.**

Born in 1894, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, a member of the farm. Lived: ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp.Graf.

Marientalskim department of the NKVD ASSR NP March 26, 1938

Sentence: Three of the NKVD USSR July 21, 1938, OBV.: For K / P campaign.

Verdict: DEATH PENALTY was shot Aug. 20, 1938 Place of burial-Engels. Rehabilitated by March 23, 1989, Saratov regional prosecutor's office

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Vindholz George Y.**

Born in 1914 Residence: Saratov region., Mariental rn, Earl.

Verdict: in 1941

Rehabilitated in 1996

### **Wasinger Leo I.**

Born in 1900, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, head of the village store with. Graf .. Lived: ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf.

Arrested on June 27, 1938

Sentence: Three for the NKVD ASSR NP 30 September 1938, the EFA.: For a / c work.

Verdict: DEATH PENALTY was shot on Nov. 1, 1938 Place of burial-Engels. Rehabilitated by the October 17, 1960 the Saratov regional court.

### **Wasinger Ivan**

Born in 1907, the Saratov region., Pp. Graf, farmer. Lived: Saratov region., Pp. Graf.

Verdict: In 1941, the EFA.: Based on ethnicity.

Verdict: evicted early on in Novosibirsk, and in 1943 - in the Ulyanovsk region, where up to 04.15.1945 years was used to physical labor and was under the supervision of the commandant of various special settlements.

### **Gerber, Ivan**

Born in 1911, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Graf, German, b / n; working farm № 4. Badaeva 2 nd Lensvinovodtresta NKPP USSR (Shushary, Leningrad.). Lived: at work

Arrested on 25 February 1937

Verdict: The Commission of the NKVD and the Soviet Union prosecutors on Oct. 29, 1937, OBV. :58-2-10-11 Code of the RSFSR.

He was shot on Nov. 5, 1937

### **Gerber Amalia**

born 1940, Graf Kanton Mariental / ASSR of the Volga Germans, a German, lived: Ternovskii Canton Former / ASSR of the Volga Germans.

Verdict: in 1941

Verdict: special settlements - Samarovsky district of the Tyumen region, SALT.12/30/1955

Rehabilitated August 21, 1998 IC police department of the Tyumen region.

Source: IC police department of the Tyumen region.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Klein Peter**

Born in 1916, the Saratov region., Marindolsky district,. Kraf, German; Lived: Khabarovsk territory, Sovetskaya Gavan rayon, Sovetskaya Gavan ..

Verdict: Sovetskaya Gavan RVC June 5, 1942, OBV.: Regulation of GOCO, the Soviet Union from 13/03/1942.

Verdict: mobilized to work in the thoughts. 08.02.1945 was discharged for health reasons, moved to special settlements. The territory of special settlements: Khabarovsk region, Verkhnebureinsky district, Middle Urgal. Released from the special settlements, the 09/27/1954, base: Order of the Ministry of Internal Affairs of the USSR of 20.08.1954 was rehabilitated on November 30, 2002 ATC Khabarovsk cr. on the Law of the Russian Federation on 18.10.1991, the

### **Schmidt, Anton P.**

Born in 1902, ASSR of the Volga Germans, Kanton Mariental, pp. Kraf, German, b / n; farm foreman № 4. Badaeva 2 nd Lensvinovodtresta NKPP USSR (Art. Shushary, Leningrad October. Well. Etc.). Lived: at work ..

Arrested on 17 January 1937

Verdict: The Commission of the NKVD and the Soviet Union prosecutors on Oct. 29, 1937, OBV. :58-2-10-11 Code of the RSFSR.

He was shot on Nov. 5, 1937

### **Shamne Emmanuel A.**

Born in 1922, the Saratov region. The Soviet Kanton, Graf, a German, the formation of 6 classes, b / n; farm "Badayev" Turner. Lived: Leningrad Oblast., Pavlovsky District, Art. Shushary, Leningrad.

Sentence: March 24, 1942, the EFA.: Fast. Military Council of the Leningrad Front from 20.03.1942.

Verdict: special settlements - Ordzhonikidze rn YASSR Pokrovskii, brickworks, Turner, SALT. 01/18/1956 Rehabilitated June 9, 1996 Ministry of Internal Affairs of the Republic of Sakha (Yakutia)

Source: Ministry of Internal Affairs of the Republic of Sakha (Yakutia)

**Бах Франц Иванович**

Родился в 1885 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф;  
редактор Бакинской немецкой газеты.. Проживал: г. Баку.

Арестован 20 ноября 1936 г.

Приговорен: специальная коллегия Верховного суда АССР НП 28 апреля 1938 г., обв.: за  
а/с агитацию.

Приговор: 8 лет. Реабилитирован 7 сентября 1956 г. Постановлением Президиума  
Верховного суда РСФСР от

**Бах Иосиф Иванович**

Родился в 1897 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф;  
колхозник.

Арестован 6 августа 1937 г.

Приговорен: тройка при НКВД АССР НП 28 октября 1937 г., обв.: за а/с агитацию,  
вредительство и участие в к/р группировке.

Приговор: ВМН Расстрелян 1 ноября 1937 г. Место захоронения- г. Энгельс.

Реабилитирован 7 августа 1959 г. Постановлением Президиума Саратовского областного  
суда

**Бах Екатерина Ивановна**

Родилась в 1902 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Краф;  
Проживала: АССР Немцев Поволжья, с. Франк.

Арестована 2 октября 1936 г.

Приговорена: спецколлегия Верховного суда АССР НП 28 апреля 1938 г., обв.: за а/с  
агитацию.

Приговор: 6 лет. Реабилитирована 7 сентября 1956 г. Постановлением Президиума  
Верховного суда РСФСР от

**Бах Антон Антонович**

Родился в 1914 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н, с. Граф; немец; 12-й  
отряд Ивдельлага НКВД, мобилизованный. Проживал: Свердловская обл., Ивдельский р-  
н, п. Вижай.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

Арестован 11 августа 1945 г.

Приговорен: 21 марта 1946 г.

Приговор: 5 лет ИТЛ

### **Бадер Иван Иванович**

Родился в 1927 г., с.Крафт Мариентальский р-н Б/АССР Немц/Пов; немец;

Проживал: с.Крафт Мариентальский р-н Б/АССР Немц/Пов.

Приговорен: 12 сентября 1941 г.

Приговор: спецпоселение - Самаровский р-н Тюменской обл, осв. 06.01.1956

Реабилитирован 3 мая 1994 г. ИЦ ГУВД Тюменской обл.

### **Брандт Франц Фердинандович**

Родился в 1915 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Краф; немец;

б/п; пожарный совхоза № 4 им. Бадаева 2-го Ленсвиноводтреста НКПП СССР (ст.

Шушары Окт. ж. д.). Проживал: по месту работы..

Арестован 26 февраля 1937 г.

Приговорен: Комиссия НКВД и прокуратуры СССР 29 октября 1937 г., обв.: 58-2-10-11 УК РСФСР.

Расстрелян 5 ноября 1937 г.

### **Брандт Анна Петровна**

Родилась в 1931 г., Саратовская обл., Мариентальский р-н, Граф; немка; б/п;

Проживала: Саратовская обл., Мариентальский р-н, Граф.

Приговорена: , обв.: лицо немецкой национальности.

Приговор: спецпоселение - Алданский р-н ЯАССР, Тр. "Алданслюда" Реабилитирована 28 марта 1995 г. МВД Республики Саха(Якутия)

### **Вагнер Мария Флорьяновна**

Родилась в 1917 г., С Краф Мариенштальского р-на бывш/АССР Немцев Поволжья; немка;

Проживала: Терновский р-н Бывш/АССР Немцев Поволжья.

Приговорена: 12 сентября 1941 г.

Приговор: спецпоселение - Самаровский р-н Тюменской обл, осв. 06.01.1956

Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

Реабилитирована 29 сентября 1999 г. ИЦ ГУВД Тюменской обл.

### **Вагнер Лилия**

Родилась в 1931 г., с Граф Мариенштальского р-на бывш/АССР Немцев Поволжья; немка;  
Проживала: с Граф Мариенштальского р-на бывш/АССР Немцев Поволжья.

Приговорена: 28 сентября 1941 г.

Приговор: спецпоселение - Тюменская обл, осв. 14.01.1956 Реабилитирована 22 января 1996 г. ИЦ ГУВД Тюменской обл.

### **Вагнер Иван Францевич**

Родился в 1905 г., Саратовская обл., с. Граф; крестьянин. Проживал: Саратовская обл., с. Граф.

Приговорен: в 1941 г., обв.: по национальному признаку.

Приговор: выселен вначале в Новосибирскую, а в 1943 году - в Ульяновскую область, где до 13.05.45 года использовался на физических работах и находился под надзором комендатур различных спецпоселений.

### **Вагнер Иван Бальтазарович**

Родился в 1921 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф; военный служащий, красноармеец 509 рабочей стройшколы. Проживал: Удмуртия, г. Глазов.

Арестован 22 апреля 1942 г.

Приговорен: НКВД СССР 26 сентября 1942 г., обв.: за участие в а/с организации и саботаже.

Приговор: 10 лет. Реабилитирован 15 сентября 1989 г. Военной Прокуратурой ПриВО.

### **Вагнер Иван Александрович**

Родился в 1936 г., с. Граф Мариентальского р-на Саратовской обл.; немец;

Приговорен: в 1941 г., обв.: на основании Постановления СНК СССР и ЦК ВКП(б) от 12.09.41.

Приговор: выселен в составе семьи на спецпоселение Томмотский р-н Якутской АССР. В 1953 г. по достижении 16 лет взят на учет спецпоселения. Освобожден от спецпоселения

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

в 1955 г. Выехал в Новосибирскую область. Реабилитирован 15 апреля 1997 г. МВД Республики Саха (Якутия)

### **Вагнер Елизавета Петровна**

Родилась в 1887 г., с Краф Мариентальского р-на бывш/АССР Немцев Поволжья; немка;  
Проживала: Терновский р-н Бывш/АССР Немцев Поволжья.

Приговорена: 12 сентября 1941 г.

Приговор: спецпоселение - Самаровский р-н Тюменской обл, осв. 06.01.1956

Реабилитирована 29 сентября 1999 г. ИЦ ГУВД Тюменской обл.

### **Вагнер Бальтазар Иосифович**

Родился в 1892 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф;  
занимался крестьянством.. Проживал: АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н  
(кантон), с. Граф.

Арестован 3 августа 1937 г.

Приговорен: НКВД АССР НП 28 октября 1937 г., обв.: за участие в а/с группировке.

Приговор: ВМН Расстрелян 1 ноября 1937 г. Место захоронения- г. Энгельс.

Реабилитирован 6 июля 1960 г. Саратовским областным судом.

### **Вагнер Александр Осипович**

Родился в 1886 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф;  
плотник.. Проживал: АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф.

Арестован 30 марта 1938 г.

Приговорен: ОС при НКВД СССР 5 августа 1938 г., обв.: за а/с агитацию.

Приговор: 8 лет лишения свободы Реабилитирован 27 апреля 1970 г. Постановлением  
Президиума Саратовского областного суда

### **Вагнер Агата Иосифовна**

Родилась в 1904 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф;  
Преподаватель истории неполной средней школы.. Проживала: АССР Немцев Поволжья,  
Мариентальский р-н (кантон), с. Луй.

Арестована 20 ноября 1936 г.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

Приговорена: Спецколлегия Верховного суда 28 апреля 1938 г., обв.:за проведение а/с агитации.

Приговор: к 4 годам лишения свободы. Реабилитирована 7 сентября 1956 г. Верховным судом РСФСР.

### **Дак Готфрид Иванович**

Родился в 1894 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф; член колхоза. Проживал: АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф.

Мариентальским отделом НКВД АССР НП 26 марта 1938 г.

Приговорен: Тройка при НКВД СССР 21 июля 1938 г., обв.: за к/р агитацию.

Приговор: ВМН Расстрелян 20 августа 1938 г. Место захоронения- г. Энгельс.

Реабилитирован 23 марта 1989 г. Саратовской областной прокуратурой

### **Виндгольц Георгий Яковлевич**

Родился в 1914 г. Проживал: Саратовская обл., Мариентальский р-н, Граф.

Приговорен: в 1941 г.

Реабилитирован в 1996 г.

### **Вазингер Лео Иванович**

Родился в 1900 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф; заведующий сельпо с. Граф.. Проживал: АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Граф.

Арестован 27 июня 1938 г.

Приговорен: тройка при НКВД АССР НП 30 сентября 1938 г., обв.: за а/с деятельность.

Приговор: ВМН Расстрелян 1 ноября 1938 г. Место захоронения- г. Энгельс.

Реабилитирован 17 октября 1960 г. Саратовским областным судом.

### **Вазингер Иван Антонович**

Родился в 1907 г., Саратовская обл., с. Граф; крестьянин. Проживал: Саратовская обл., с. Граф.

Приговорен: в 1941 г., обв.: по национальному признаку.

## Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

Приговор: выселен вначале в Новосибирскую, а в 1943 году - в Ульяновскую область, где до 15.04.45 года использовался на физических работах и находился под надзором комендатур различных спецпоселений.

### **Гербер Иван Яковлевич**

Родился в 1911 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Краф; немец; б/п; рабочий совхоза № 4 им. Бадаева 2-го Ленсвиноводтреста НКПП СССР (ст. Шушары Окт. ж. д.). Проживал: по месту работы..

Арестован 25 февраля 1937 г.

Приговорен: Комиссия НКВД и прокуратуры СССР 29 октября 1937 г., обв.: 58-2-10-11 УК РСФСР.

Расстрелян 5 ноября 1937 г.

### **Гербер Амалия Генриховна**

Родилась в 1940 г., С Граф Мариентальского р-на бывш/АССР Немцев Поволжья; немка; Проживала: Терновский Кантон Бывш/АССР Немцев Поволжья.

Приговорена: в 1941 г.

Приговор: спецпоселение - Самаровский р-н Тюменской обл, осв. 30.12.1955

Реабилитирована 21 августа 1998 г. ИЦ ГУВД Тюменской обл.

Источник: ИЦ ГУВД Тюменской обл.

### **Кляйн Петр Флорьянович**

Родился в 1916 г., Саратовская обл., Мариндольский район, с. Краф; немец;

Проживал: Хабаровский край, Советско-Гаванский район, г. Советская Гавань..

Приговорен: Советско-Гаванским РВК 5 июня 1942 г., обв.: по Постановлению ГОКО СССР от 13.03.1942 г..

Приговор: мобилизован для работы в промышленности. 08.02.1945 г. демобилизован по состоянию здоровья, переведен на спецпоселение. Территория спецпоселения:

Хабаровский край, Верхнебуреинский район, п. Средний Ургал. Освобожден со спецпоселения 27.09.1954 г., основание: Приказ МВД СССР от 20.08.1954 г.

Реабилитирован 30 ноября 2002 г. УВД Хабаровского кр. по Закону РФ от 18.10.1991 г.

Graf Memorial

Translated by Tanja Hermann Nyberg

### **Шмидт Антон Петрович**

Родился в 1902 г., АССР Немцев Поволжья, Мариентальский р-н (кантон), с. Краф; немец; б/п; бригадир совхоза № 4 им. Бадаева 2-го Ленсвиноводтреста НКПП СССР (ст. Шушары Окт. ж. д.). Проживал: по месту работы..

Арестован 17 января 1937 г.

Приговорен: Комиссия НКВД и прокуратуры СССР 29 октября 1937 г., обв.: 58-2-10-11 УК РСФСР.

Расстрелян 5 ноября 1937 г.

### **Шамнэ Эмануил Александрович**

Родился в 1922 г., Саратовская обл., Советский р-н, Граф; немец; образование 6 классов; б/п; совхоз "Бадаевск", Токарь. Проживал: Ленинградская обл., Павловский р-н, Ст. Шушара.

Приговорен: 24 марта 1942 г., обв.: Пост. Военного Совета Ленинградского Фронта от 20.03.1942.

Приговор: спецпоселение - Орджоникидзевский р-н ЯАССР, Покровский Кирпичный Завод, Токарь, осв. 18.01.1956 Реабилитирован 9 июня 1996 г. МВД Республики Саха(Якутия)

Источник: МВД Республики Саха(Якутия)